



SECURITY COUNCIL OFFICIAL RECORDS

FOURTEENTH YEAR

849th MEETING: 29 SEPTEMBER 1959

849^{ème} SÉANCE: 29 SEPTEMBRE 1959

QUATORZIÈME ANNÉE

CONSEIL DE SÉCURITÉ DOCUMENTS OFFICIELS

NEW YORK

TABLE OF CONTENTS

	Page
Provisional agenda (S/Agenda/849)	1
Expression of sympathy for typhoon victims in Japan.	1
Adoption of the agenda	1
Election of a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the death of Judge José Gustavo Guerrero (S/4204 and Corr.1, S/4205)	2

TABLE DES MATIÈRES

Ordre du jour provisoire (S/Agenda/849)	1
Expression de sympathie aux victimes du typhon au Japon	1
Adoption de l'ordre du jour	1
Election d'un membre de la Cour internationale de Justice en vue de pourvoir le siège devenu vacant par suite du décès du juge José Gustavo Guerrero (S/4204, S/4205)	2

Relevant documents not reproduced in full in the records of the meetings of the Security Council are published in quarterly supplements to the Official Records.

Symbols of United Nations documents are composed of capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

*
* * *

Les documents pertinents qui ne sont pas reproduits in extenso dans les comptes rendus des séances du Conseil de sécurité sont publiés dans des suppléments trimestriels aux Documents officiels.

Les cotes des documents de l'Organisation des Nations Unies se composent de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document de l'Organisation.

EIGHT HUNDRED AND FORTY-NINTH MEETING
Held in New York, on Tuesday, 29 September 1959, at 3 p.m.

HUIT CENT QUARANTE-NEUVIÈME SEANCE
Tenue à New York, le mardi 29 septembre 1959, à 15 heures.

President: Mr. Egidio ORTONA (Italy).

Present: The representatives of the following countries: Argentina, Canada, China, France, Italy, Japan, Panama, Tunisia, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, United States of America.

Provisional agenda (S/Agenda/849)

1. Adoption of the agenda.
2. Election of a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the death of Judge José Gustavo Guerrero (S/4204 and Corr.1, S/4205).

Expression of sympathy for typhoon victims in Japan

1. The PRESIDENT: Before we turn to the business of our meeting, I should like to express to our Japanese colleague—and I am convinced that in doing so I shall be expressing the unanimous feeling of the members of the Council—our deepest sympathy with the Japanese people in the disaster which has been brought about by the typhoon which recently struck Japan, causing, among many other things, the loss of hundreds of precious human lives. The Japanese people, with the fortitude and deep sense of sacrifice for which they have gained due admiration, will prove themselves once more equal to the challenge and overcome the consequences of the present adversity. May the full support and warm understanding of the friendly nations of the world for Japan in its recent tragic event be of comfort in their present plight.

2. Mr. MATSUDAIRA (Japan): My delegation appreciates your kind expression of sympathy for the people of my country who have been the unfortunate victims of the typhoon which struck Japan recently. Your statement will be conveyed to my Government and to my people with our deep gratitude. My delegation feels particularly honoured by the fact that the statement of the President of the Security Council has been made by the representative of Italy.

Adoption of the agenda

The agenda was adopted.

Président: M. Egidio ORTONA (Italie).

Présents: Les représentants des pays suivants: Argentine, Canada, Chine, Etats-Unis d'Amérique, France, Italie, Japon, Panama, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Tunisie, Union des Républiques socialistes soviétiques.

Ordre du jour provisoire (S/Agenda/849)

1. Adoption de l'ordre du jour.
2. Election d'un membre de la Cour internationale de Justice en vue de pourvoir le siège devenu vacant par suite du décès du juge José Gustavo Guerrero (S/4204, S/4205).

Expression de sympathie aux victimes du typhon au Japon

1. Le PRESIDENT (traduit de l'anglais) : Avant de passer à l'ordre du jour, je tiens à exprimer à notre collègue japonais — au nom, j'en suis certain, de tous les membres du Conseil — notre plus profonde sympathie à l'occasion du désastre causé par le typhon qui a récemment frappé son pays et provoqué notamment la perte de centaines de précieuses vies humaines. Le peuple japonais, avec ce courage et ce sens aigu du sacrifice que nous admirons tous, se montrera encore une fois à la mesure de l'épreuve et saura surmonter les conséquences de la récente catastrophe. Puissent le soutien sans réserve et la compréhension chaleureuse des nations amies être pour le Japon un réconfort dans l'épreuve tragique qu'il traverse.

2. M. MATSUDAIRA (Japon) [traduit de l'anglais] : Ma délégation vous remercie, Monsieur le Président, des paroles de sympathie que vous venez de prononcer à l'égard des malheureuses victimes du typhon qui s'est récemment abattu sur le Japon. Mon gouvernement et mes compatriotes en prendront connaissance avec une profonde gratitude. Ma délégation est très sensible au fait que, par votre bouche, ce n'est pas seulement le Président du Conseil de sécurité, mais aussi le représentant de l'Italie qui s'est exprimé.

Adoption de l'ordre du jour

L'ordre du jour est adopté.

Election of a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the death of Judge José Gustavo Guerrero (S/4204 and Corr.1, S/4205)

3. The PRESIDENT: The Security Council will now proceed to the election of a member of the International Court of Justice to fill the vacancy in the Court caused by the death of Judge José Gustavo Guerrero. The term of office of the member elected in place of Judge Guerrero will expire on 5 February 1964. I should like to note that the General Assembly is now proceeding independently of and concurrently with the Security Council to elect a member of the Court. I should also like to draw the attention of the Council to the document which contains the list of candidates together with their curricula vitae [S/4204]. The list of candidates further appears in today's Journal of the United Nations. The Security Council has also before it the Secretary-General's memorandum on the present composition of the Court and on the procedure to be followed in the Council and in the General Assembly in connexion with the election. [S/4205].

4. In accordance with Article 10, paragraph 1 of the Statute of the Court, the candidate who obtains an absolute majority of votes in the Council and in the General Assembly shall be considered elected as a member of the Court.

A vote was taken by secret ballot.

<i>Number of ballot papers :</i>	11
<i>Invalid ballots :</i>	0
<i>Number of valid ballots :</i>	11
<i>Number of members voting :</i>	11
<i>Required majority :</i>	6
<i>Number of votes obtained :</i>	
Mr. Ricardo J. Alfaro (Panama)	11

5. The PRESIDENT: I wish to announce that Mr. Ricardo J. Alfaro obtained an absolute majority of votes in the Council. Since Mr. Alfaro received 11 votes, we can consider that it was a unanimous vote.

6. The General Assembly will now be informed of the result of the voting in the Security Council and we will shortly receive a communication from the President of the General Assembly about the results of the balloting in the Assembly.

The meeting was suspended at 3.35 p.m. and resumed at 3.45 p.m.

7. The PRESIDENT: I have just received a letter from the President of the General Assembly informing me that Mr. Ricardo J. Alfaro has received the required majority in the voting in the General Assembly. The letter says:

"I have the honour to inform you that at the 813th plenary meeting of the General Assembly, held on 29 September 1959 for the purpose of electing a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the death of Judge José Gustavo Guerrero, Mr. Ricardo Alfaro of Panama has obtained an absolute majority of votes in the General Assembly."

Election d'un membre de la Cour internationale de Justice en vue de pourvoir le siège devenu vacant par suite du décès du juge José Gustavo Guerrero (S/4204, S/4205)

3. Le PRESIDENT (traduit de l'anglais) : Le Conseil de sécurité va maintenant procéder à l'élection d'un membre de la Cour internationale de Justice en vue de pourvoir le siège devenu vacant par suite du décès du juge José Gustavo Guerrero. Le mandat du membre élu en remplacement de M. Guerrero prendra fin le 5 février 1964. Je rappelle qu'en ce moment l'Assemblée générale, indépendamment du Conseil de sécurité mais en même temps que lui, procède à l'élection d'un membre de la Cour. J'attire l'attention du Conseil sur le document qui contient la liste des candidats et les notices biographiques les concernant [S/4204]; cette liste figure aussi dans le Journal des Nations Unies d'aujourd'hui. Le Conseil de sécurité est également saisi du mémorandum du Secrétaire général sur la composition actuelle de la Cour et sur la procédure à suivre à l'Assemblée générale et au Conseil de sécurité au sujet de cette élection. [S/4205].

4. Conformément au paragraphe 1 de l'Article 10 du Statut de la Cour, le candidat qui aura réuni la majorité absolue des voix à l'Assemblée générale et au Conseil de sécurité sera élu membre de la Cour.

Il est procédé au vote au scrutin secret.

<i>Bulletins déposés :</i>	11
<i>Bulletins nuls :</i>	0
<i>Bulletins valables :</i>	11
<i>Nombre de votants :</i>	11
<i>Majorité requise :</i>	6
<i>Nombre de voix obtenues :</i>	
Mr. Ricardo J. Alfaro (Panama).	11

5. Le PRESIDENT (traduit de l'anglais) : M. Ricardo J. Alfaro a obtenu la majorité absolue des voix au Conseil. Etant donné qu'il a obtenu 11 voix, c'est à l'unanimité qu'il a été désigné.

6. L'Assemblée générale va maintenant être informée des résultats du vote au Conseil de sécurité et son président nous fera savoir dans quelques instants les résultats du scrutin qui a eu lieu à l'Assemblée.

La séance est suspendue à 15 h 35; elle est reprise à 15 h 45.

7. Le PRESIDENT (traduit de l'anglais) : Je viens de recevoir du Président de l'Assemblée générale une lettre m'informant que, lors du vote à l'Assemblée, M. Ricardo J. Alfaro a obtenu la majorité requise. Voici le texte de cette lettre :

"J'ai l'honneur de vous faire savoir qu'à la 813ème séance plénière de l'Assemblée générale, tenue le 29 septembre 1959 en vue d'élier un membre de la Cour internationale de Justice pour pourvoir le siège devenu vacant par suite du décès du juge José Gustavo Guerrero, M. Ricardo J. Alfaro (Panama) a obtenu la majorité absolue des voix à l'Assemblée."

8. As the same candidate has received the required majority in the Council, I am sure the President of the General Assembly will declare him elected to the International Court of Justice.

9. I wish now to congratulate wholeheartedly our distinguished colleague from Panama on the result of this election. I am especially gratified at the recognition thus given to the qualities of an eminent jurist and statesman, a citizen of a country which shares with mine a common heritage in the field of jurisprudence. Dr. Alfaro is, indeed, one of the foremost representatives of the legal traditions of the Americas, and I am convinced that because of his experience, wisdom and talent the membership of the Court is gaining a valued collaborator. His record stands as an example of the splendid contribution which leaders from the Latin American countries have made and are making to the success of justice and law. Dr. Alfaro's life has been entirely dedicated to the cause of furthering peace amongst nations through the means offered to us by international law. His curricula vitae is a wonderful proof of his relentless efforts in the service of the ideas embodied in the Charter of the United Nations ever since he was the delegate of Panama to the United Nations Conference in San Francisco and Chairman of the Special Committee which drafted the Spanish text of the United Nations Charter.

10. In concluding I wish to express the hope, indeed the certainty, that Dr. Alfaro's co-operation with the International Court of Justice will prove to be an additional important contribution by Panama to the work and activities of the United Nations.

11. Mr. ILLUECA (Panama) (translated from Spanish): I am deeply moved by the eloquent words of the President and I wish to express to him our profound gratitude for the support given by his country and the other members of the Council to the candidacy of Mr. Ricardo J. Alfaro.

12. The Security Council's unanimous election of Mr. Alfaro as a judge of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the regrettable death of Judge José Gustavo Guerrero, of El Salvador, puts my delegation eternally in its debt.

13. Allow me, on behalf of Mr. Alfaro and the Government of Panama, to ask the distinguished statesmen seated at this table and representing Argentina, Canada, China, France, Italy, Japan, Tunisia, the Union of Soviet Socialist Republics, the United Kingdom and the United States of America, to convey our most sincere thanks to their respective Governments for the historic agreement they have reached today.

14. We also wish to express our gratitude to the Secretary-General, to Mr. Stavropoulos, the Legal Counsel of the United Nations, and to the Secretariat staff for the careful and efficient manner in which they conducted the preparations for this election.

15. For my country the choice just made by this august body, which has happily coincided with that made by the General Assembly, constitutes a reaffirmation of the purpose of our Organization—to be a centre for harmonizing the actions of nations large and small, in strengthening peace and furthering progress in our time, under the aegis of the principles of justice and of international law.

8. Ce même candidat ayant obtenu la majorité requise au Conseil, le Président de l'Assemblée générale va certainement le déclarer élu à la Cour internationale de Justice.

9. Je tiens maintenant à féliciter chaleureusement notre distingué collègue, le représentant du Panama, à l'occasion de cette élection. Je me réjouis particulièrement de voir ainsi reconnues les qualités d'un éminent juriste et homme d'Etat, citoyen d'un pays qui partage avec le mien un héritage juridique commun. M. Alfaro est l'un des plus brillants représentants des traditions juridiques américaines et je suis convaincu que, grâce à son expérience, à sa sagesse et à son talent, il sera pour la Cour un collaborateur de grande valeur. La carrière du nouvel élu est un exemple de la contribution éminente des dirigeants de l'Amérique latine au progrès du droit et de la justice. M. Alfaro s'est constamment employé à servir la cause de la paix internationale par l'instrument du droit international, et son curriculum vitae est un témoignage très éloquent de son action inlassable pour défendre les idées maîtresses de la Charte des Nations Unies, depuis le moment où il a représenté le Panama à la Conférence de San Francisco et où il a présidé la Commission spéciale qui a rédigé le texte espagnol de la Charte des Nations Unies.

10. Je conclurai en exprimant plus qu'un espoir : la certitude que le concours prêté par M. Alfaro à la Cour internationale de Justice sera une nouvelle et importante contribution du Panama à l'œuvre et aux activités de l'Organisation des Nations Unies.

11. M. ILLUECA (Panama) [traduit de l'espagnol] : Monsieur le Président, vivement ému par les paroles que vous venez de prononcer, je tiens à vous exprimer spécialement toute la gratitude de ma délégation pour la façon dont vous-même, ainsi que les autres membres du Conseil, avez appuyé la candidature de M. Ricardo J. Alfaro.

12. Nous sommes profondément reconnaissants au Conseil de sécurité d'avoir élu à l'unanimité M. Ricardo J. Alfaro membre de la Cour internationale de Justice en remplacement du regretté José Gustavo Guerrero.

13. Permettez-moi, Monsieur le Président, au nom de M. Alfaro et du Gouvernement du Panama, de charger les éminentes personnalités qui représentent ici l'Argentine, le Canada, la Chine, les Etats-Unis d'Amérique, la France, l'Italie, le Japon, le Royaume-Uni, la Tunisie et l'Union des Républiques socialistes soviétiques, de présenter à leur gouvernement nos plus vifs remerciements pour cette décision si lourde de sens pour nous.

14. Nos remerciements vont également au Secrétaire général, au conseiller juridique de l'Organisation, M. Stavropoulos, et aux fonctionnaires du Secrétariat pour la manière scrupuleuse et efficace dont ils ont préparé ces élections.

15. Aux yeux de mon pays, la ^ccision prise simultanément par le Conseil et par l'Assemblée générale est un nouveau signe de la volonté de l'Organisation d'être un centre où s'harmoniseront les efforts des nations, grandes et petites, pour assurer dans le monde contemporain le règne de la paix et du progrès dans le respect de la justice et du droit international.

16. Judge Alfaro's election is an even greater honour for the jurist himself and for the region which he represents because it sets a noteworthy precedent in the history of the United Nations. Never has any jurist had the honour of being nominated by so large a number of national groups of the Permanent Court of Arbitration. Thirty-seven national groups coming from geographically distinct regions and having drunk from the springs of different cultures have paid a moving tribute to the great work done by Mr. Alfaro on behalf of the United Nations and of mankind as a whole.

17. To the eminent jurists who made this nomination and who are the representatives, in the Permanent Court of Arbitration, of Argentina, Austria, Belgium, Bolivia, Brazil, Chile, China, Colombia, Costa Rica, the Dominican Republic, El Salvador, France, Greece, Guatemala, Haiti, Honduras, India, Iran, Ireland, Italy, Japan, Liechtenstein, Luxembourg, Mexico, the Netherlands, Nicaragua, Paraguay, Peru, Spain, Switzerland, Thailand, Turkey, the United Kingdom, the United States, Uruguay and Yugoslavia, we hereby wish to reiterate our most sincere thanks.

18. You may rest assured that, as a representative of the civilization and the legal system of Latin America, Mr. Alfaro will contribute constructively to the exercise of the high functions of the International Court of Justice, with the undeniable moral strength given to him by his unanimous election, which is a tribute to his extraordinary capacity, and the authority to administer international justice conferred upon him by his work as a statesman, diplomat, jurist, philologist, educator and academician; as one of the founders of the United Nations at San Francisco; as Chairman of the Committee which drafted the Spanish text of the Charter; as Chairman of the Legal Committee of the General Assembly at its third session, when the Convention on Genocide was drafted; as Chairman and member of the International Law Commission; as the originator and defender of fundamental doctrine on the rights and duties of States; and, finally, as an indefatigable toiler for the formulation and protection of fundamental human rights and freedoms.

The meeting rose at 4.10 p.m.

16. L'élection de M. Alfaro fait d'autant plus honneur à sa propre personnalité et à la région qu'il représente qu'elle marque un précédent exceptionnel dans l'histoire de l'Organisation. Jamais aucun juriste n'a eu l'honneur de voir sa candidature présentée par un aussi grand nombre de groupes nationaux de la Cour permanente d'arbitrage. Trente-sept groupes nationaux, représentant des régions et des cultures diverses, se sont associés pour rendre un hommage émouvant à l'œuvre considérable accomplie par M. Alfaro au service des Nations Unies et de l'humanité tout entière.

17. Je tiens à redire encore combien nous sommes reconnaissants aux éminents juristes qui ont pris l'initiative de cette candidature, c'est-à-dire aux représentants à la Cour permanente d'arbitrage de l'Argentine, de l'Autriche, de la Belgique, de la Bolivie, du Brésil, du Chili, de la Chine, de la Colombie, du Costa Rica, de l'Espagne, des Etats-Unis, de la France, de la Grèce, du Guatemala, d'Haiti, du Honduras, de l'Inde, de l'Iran, de l'Italie, du Japon, du Liechtenstein, du Luxembourg, du Mexique, du Nicaragua, du Paraguay, des Pays-Bas, du Pérou, de la République Dominicaine, du Royaume-Uni, du Salvador, de la Suisse, de la Thaïlande, de la Turquie, de l'Uruguay et de la Yougoslavie.

18. Vous pouvez être certains qu'en sa qualité de représentant de la civilisation et du système juridique de l'Amérique latine M. Alfaro participera de façon constructive à l'œuvre de la Cour internationale de Justice. Sa tâche sera facilitée par la force morale indiscutable que lui donne son élection à l'unanimité, hommage rendu à une personnalité remarquable, ainsi que par ses titres à faire partie de la plus haute instance judiciaire internationale. Il a mérité cet honneur par ses talents d'homme d'Etat, de diplomate, de juriste, de philologue, d'éducateur et d'académicien; par ses titres de fondateur de l'Organisation à San Francisco, de Président du Comité de rédaction du texte espagnol de la Charte des Nations Unies, de Président de la Commission des questions juridiques de l'Assemblée générale lors de la troisième session au cours de laquelle fut rédigé le texte de la Convention sur le génocide; il l'a mérité en tant que Président et membre de la Commission du droit international de l'Organisation des Nations Unies, auteur et défenseur de thèses fondamentales sur les droits et les devoirs des Etats; il l'a mérité en qualité de défenseur infatigable des droits et des libertés fondamentales de l'homme.

La séance est levée à 16 h 10.

SALES AGENTS FOR UNITED NATIONS PUBLICATIONS DEPOSITAIRES DES PUBLICATIONS DES NATIONS UNIES

ARGENTINA-ARGENTINE Editorial Sudamericana, S.A., Alsina 500, Buenos Aires.	GHANA University Bookshop, University College of Ghana, P.O. Box Legon.	PAKISTAN The Pakistan Co-operative Book Society, Dacca, East Pakistan.
AUSTRALIA-AUSTRALIE Melbourne University Press, 369/71 Lons- dale Street, Melbourne C.I.	GREECE-GRECE Kauffmann Bookshop, 28 Stadion Street, Athènes.	PANAMA José Menéndez, Apartado 2052, Av. 8A, sur 21-58, Panamá.
AUSTRIA-AUTRICHE Gerold & Co., Graben 31, Wien, 1. B. Wüllerstorff, Markus Sittikusstrasse 10, Salzburg.	GUATEMALA Sociedad Económico-Financiera, 6a Av. 14-33, Guatemala City.	PARAGUAY Agencia de Librerías de Salvador Nizza, Calle Pte. Franco No. 39-43, Asunción.
BELGIUM-BELGIQUE Agence et Messageries de la Presse, S.A., 14-22, rue du Persil, Bruxelles.	HAITI Librairie "A la Caravelle", Boîte postale 111-B, Port-au-Prince.	PERU-PEROU Librería Internacional del Perú, S.A., Lima.
BOLIVIA-BOLIVIE Librería Selecciones, Casilla 972, La Paz.	HONDURAS Librería Panamericana, Tegucigalpa.	PHILIPPINES Alemar's Book Store, 769 Rizal Avenue, Manila.
BRAZIL-BRESIL Livraria Agir, Rua Mexico 98-B, Caixa Postal 3291, Rio de Janeiro.	HONG KONG-HONG-KONG The Swindon Book Co., 25 Nathan Road, Kowloon.	PORUGAL Livraria Rodrigues, 186 Rua Aurea, Lis- boa.
BURMA-BIRMANIE Curator, Govt. Book Depot, Rangoon.	ICELAND-ISLANDE Bokaverzln Sigfusar Eymundssonar H. F., Austurstræti 18, Reykjavík.	SINGAPORE-SINGAPOUR The City Book Store, Ltd., Collyer Quay.
CAMBODIA-CAMBODGE Entreprise khmère de librairie, Phnom- Penh.	INDIA-INDE Orient Longmans, Calcutta, Bombay, Ma- dras, New Delhi & Hyderabad.	SPAIN-ESPAGNE Librería Bosch, 11 Ronda Universidad, Barcelona.
CANADA The Queen's Printer, Ottawa, Ontario.	OXFORD BOOK & STATIONERY CO., LTD. Oxford Book & Stationery Co., New Delhi & Calcutta.	LIBERIA MUNDI-PRENSA, CASTELLO 37, MADRID
CEYLON-CEYLAN Lake House Bookshop, Assoc. Newspapers of Ceylon, P.O. Box 244, Colombo.	P. VARADACHARY & CO., MADRAS	
CHILE-CHILI Editorial del Pacífico, Ahumada 57, Santiago.	INDONESIA-INDONESIE Pembangunan, Ltd., Gunung Sahari 84, Djakarta.	
CHINA-CHINE The World Book Co., Ltd., 99 Chung King Road, 1st Section, Taipei, Taiwan.	IRAN "Guity", 482 Ferdowsi Avenue, Teheran.	
THE COMMERCIAL PRESS, LTD., 211 Honan RD., SHANGHAI.	IRAQ-IRAK Mackenzie's Bookshop, Baghdad.	
COLOMBIA-COLOMBIE Librería Buchholz, Bogotá.	IRELAND-IRLANDE Stationery Office, Dublin.	
LIBRERIA AMÉRICA, MEDELLÍN.	ISRAEL Blumstein's Bookstores, 35 Allenby Rd. and 48 Nachlat Benjamin St., Tel Aviv.	
LIBRERIA NACIONAL, BARRANQUILLA.	ITALY-ITALIE Libreria Commissionaria Sansoni, Via Gino Capponi 26, Firenze, & Via D. A. Azuni 15/A, Roma.	
COSTA RICA Imprenta y Librería Trejos, Apartado 1313, San José.	JAPAN-JAFON Maruzen Company, Ltd., 6 Tori-Nichome, Nihonbashi, Tokyo.	
CUBA La Casa Belga, O'Reilly 455, La Habana.	JORDAN-JORDANIE Joseph I. Bahous & Co., Dar-ul-Kutub, Box 66, Amman.	
CZECHOSLOVAKIA-TCHECOSLOVAQUIE Československý Spisovatel, Národní Třída 9, Praha 1.	KOREA-COREE Eul-Yoo Publishing Co., Ltd., 5, 2-KA, Chongno, Seoul.	
DENMARK-DANEMARK Einar Munksgaard, Ltd., Nørregade 6, København, K.	LEBANON-LIBAN Khayat's College Book Cooperative 92-94, rue Bliss, Beirut.	
DOMINICAN REPUBLIC- REPUBLIQUE DOMINICAINE Librería Dominicana, Mercedes 49, Ci- udad Trujillo.	LITERA J. Momolu Kamara, Monrovia.	
ECUADOR-EQUATEUR Librería Científica, Guayaquil & Quito.	LUXEMBOURG Librairie J. Schummer, Luxembourg.	
EL SALVADOR-SALVADOR Manuel Navas y Cía., 1a. Avenida sur 37, San Salvador.	MEXICO-MEXIQUE Editorial Hermes, S.A., Ignacio Mariscal 41, México, D.F.	
ETHIOPIA-ETHIOPIE International Press Agency, P.O. Box 120, Addis Ababa.	MOROCCO-MAROC Bureau d'études et de participations industrielles, 8, rue Michaux-Bellaire, Rabat.	
FINLAND-FINLANDE Akateeminen Kirjakauppa, 2 Keskuskatu, Helsinki.	NETHERLANDS-PAYS-BAS N.V. Martinus Nijhoff, Lange Voorhout 9, 's-Gravenhage.	
FRANCE Editions A. Pédone, 13, rue Soufflot, Paris (Ve).	NEW ZEALAND-NOUVELLE-ZELANDE United Nations Association of New Zealand, C.P.O. 1011, Wellington.	
GERMANY-ALLEMAGNE R. Eisenschmidt, Schwanthaler Strasse 59, Frankfurt/Main.	NORWAY-NORVEGE Johan Grundt Tanum Forlag, Kr. Au- gustsgt. 7A, Oslo.	
Elwert & Meurer, Hauptstrasse 101, Berlin-Schöneberg.		
Alexander Horn, Spiegelgasse 9, Wies- baden.		
W. E. Saarbach, Gertrudenstrasse 30, Köln (1).		

Orders and inquiries from countries where sales agents have not yet been appointed may be sent to: Sales and Circulation Section, United Nations, New York, U.S.A.; or Sales Section, United Nations Office, Palais des Nations, Geneva, Switzerland.

Les commandes et demandes de renseignements émanant de pays où il n'existe pas encore de dépositaires peuvent être adressées à la Section des ventes et de la distribution, Organisation des Nations Unies, New-York (Etats-Unis d'Amérique), ou à la Section des ventes, Organisation des Nations Unies, Palais des Nations, Genève (Suisse).